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REVISTA PRESEI 

 

 Premierul Cîțu și mai mulți miniștri, la Bruxelles pentru a finaliza negocierile 

pentru PNRR/ Documentul trebuie depus până la finalul lunii 

Premierul Florin Cîţu pleacă la Bruxelles, iar marţi seară la avea o cină de lucru cu 

preşedintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. Miercuri, premierul alături de 

mai mulţi miniştri vor avea negocieri pentru PNRR, transmite News.ro. 

Guvernul a anunţat că, marţi, premierul Florin Cîţu pleacă la Bruxelles, iar de la ora 

20.15, ora României, va avea o cină de lucru cu preşedintele Comisiei Europene, 

Ursula von der Leyen. 

Cîţu face deplasarea la Bruxelles, alături de mai mulţi miniştri, pentru a negocia 

proiectele care vor primi finanţare prin PNRR. 

Cele mai multe dintre întâlnirile cu comisarii europeni sunt programate în cursul zilei 

de miercuri. 

Documentul trebuie depus la Bruxelles până la finalul acestei luni, 14 state având deja 

depuse planurile naţionale la comisia Europeană. 

Prim-vicepreşedintele Partidului Naţional Liberal, Rareş Bogdan, s-a declarat convins 

că ”Florin Cîţu va veni cu o mare victorie de la Bruxelles”. 

”Ce este foarte important este că acest plan este un adevărat Plan Marshall pentru 

România. Niciodată România în istoria ei nu a primit 30 de miliarde, mai precis 29,2 

miliarde de euro, într-o formulă extrem de clară pe care românii trebuie să o ştie. Cel 

mai important lucru – 14,5 miliarde din aceşti bani sunt bani nerambursabili, iar 

celelalte 14,7 miliarde sunt bani pe care Roomânia îi ia cu o dobândă, fiţi foarte atenţi, 

de 0,5%. Este cu 0,3% mai mult decât ia Comisia”, a declarat liderul liberal. 

”Miercuri este o zi plină la Bruxelles în care, practic, reprezentanţii României se vor 

întâlni cu principalii comisari şi vor discuta subiectele legate de energie – că, de 

asemenea, România are peste 40% din comunităţi nelegate la reţelele de gaze. Aceeaşi 

problemă o avem cu irigaţiile, unde Comisia a spus iniţial că finanţările se fac pentru 

apa desalinizată. Noi nu putem duce apă desalinizată, atâta timp cât avem ape 

curgătoare.  
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Era o problemă legată de viitorul Europei şi de faptul că, în următrii 30 de ani, se va 

pierde peste 25% din ceea ce înseamnă astăzi debite de apă curgătoare (… ) Am 

explicat aceste lucruri, Florin (premierul Florin Cîţu- n.r) va veni cu o mare victorie de 

la Bruxelles”, susţine Rareş Bogdan. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 BNS a inregistrat astazi o sesizare a Avocatului Poporului privitoare la 

neconstitutionalitatea celor doua Ordonante de urgenta de modificare a Codului 

munii (OUG 36 si OUG 37/2021) 

Doamnei Avocat al Poporului RENATE WEBER 

In numele membrilor de sindicat ai Blocului National Sindical, confederatie sindicala 

reprezentativa la nivel national, repreientand peste 250.000 de lucratori din Romania, 

avand in vedere atributiile pe care le are institutia Avocatului Poporului conform 

Constitutiei i Legii nr. 35/1997 privind organizarea i functionarea Avocatului 

Poporului, va sesizam cu privire la incalcarea drepturilor persoanelor fizice membri de 

sindicat, afiliati organizatiilor sindicale membre ale Blocului National Sindical, prin 

modificarile aduse Codului muncii de ordonantele de urgenta adoptate de Guvern in 

edinta din data de 28 aprilie 2021: 

1. Ordonanta de urgenta nr. 36/2021 privind utilizarea semn.aturii electronice avansate 

sau semnaturii electronice calificate, insotite de marca temporala electronica sau 

marca temporala electronica calificata i sigiliul electronic calificat al angajatorului in 

domeniul relatiilor de munca, i pentru modificarea i completarea unor acte normative 

2. Ordonanta de urgenta nr. 37/2021 pentru modificarea i completarea Legii nr. 53/2003 

- Codul muncii 

Consideram ca cele doua acte normative incalca prevederile art.115, alin.(4) din 

Constitutie, art.l, alin.(3) si ale art.16, alin.(1) din Constitutia Romaniei 

ART.115, alin.{4} Guvernul poate adopta ordonante de urgentii numai in situatii 

extraordinare a ciiror reglementare nu poate Ji am{matii, avfind obligatia de a motiva 

urgenta in cuprinsul acestora. 
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ART.1, alin.{3} Romfinia este stat de drept, democratic $i social, in care demnitatea 

omului, drepturile $i /ibertiitile cetiitenilor, libera dezvoltare a personalitiitii umane, 

dreptatea 

$i pluralismul politic reprezintii valori supreme, fn spiritul traditiilor democratice ale 

poporului romiin $i idealurilor Revolutiei din decembrie 1989, $i sunt garantate. 

ART.16 alin.(1) Cetiitenii sunt egali fn fata legii $i a autoritiitilor pub/ice, fiirii 

privi/egii 

$i fiirii discriminiiri. (5) fn Romiinia, respectarea Constitutiei, a suprematiei sale $i a 

/egilor este ob/igatorie. 

ART.41 - Munca $i protectia socialii a muncii, alin.(1) Dreptul la muncii nu poate Ji 

fngriidit. Alegerea profesiei, a meseriei sau a ocupatiei, precum $i a locului de muncii 

este liberii. 

Curtea Constitutionala observa in jurisprudenta sa relevanta 1n materia adoptarii 

ordonan1elor de urgenta, cu referire la art.115 alin.(4) din Constitutie urmatoarele: 

Astfel, potrivit jurisprudentei acesteia (spre exemplu, Decizia nr.255 din 11 mai 2005, 

publicata 1n Monitorul Oficial al Romaniei, Partea I, nr.511 din 16 iunie 2005 i 

Decizia nr.761 din 17 decembrie 2014, publicata 1n Monitorul Oficial al Romaniei, 

Partea I, nr.46 din 20 ianuarie 2015), Guvernul poate adopta ordonante de urgenta 1n 

urmatoarele conditii, 1ntrunite 1n mod cumulativ: existenta unei situatii extraordinare: 

reglementarea acesteia sa nu poata fi amanata i urgenta sa fie motivata in cuprinsul 

ordonantei. Situatiile extraordinare exprima un grad mare de abatere de la obi nuit sau 

comun i au un caracter obiectiv, 1n sensul ca existenta lor nu depinde de vointa 

Guvernului, care, 1n asemenea 1mprejurari, este constrans sa reactioneze prompt 

pentru apararea unui interes public pe calea ordonantei de urgenta (a se vedea mutatis 

mutandis Decizia nr.83 din 19 mai 1998, publicata 1n Monitorul Oficial al Romaniei, 

Partea I, 

nr.211 din 8 iunie 1998). De asemenea, 1n acce p1iunea Deciziei nr.258 din 14 martie 

2006, publicata 1n Monitorul Oficial al Romaniei, Partea I, nr.341 din 17 aprilie 2006, 

,,inexistenta sau neexplicarea urgentei reglementarii sit ua1iil or extraordinare [...] 
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constituie in mod evident o bariera constitutionala in calea adoptarii de catre Guvern a 

unei ordonante de urgenta [... ]. I!}_ 

decide altfel inseamna a goli de continut dispozitiile art.115 din Constitutie privind 

delegarea legislativa i a lasa libertate Guvernului sa adopte in regim de urgenta acte 

normative cu putere de lege, oricand i - tinand seama de imprejurarea ca prin 

ordonanta de urgenta se poate reglementa i in materii care fac obiectul legilor organice 

- in orice domeniu" (a se vedea i Decizia nr.366 din 25 iunie 2014, publicata 1n 

Monitorul Oficial al Romaniei, Partea I, nr.644 din 2 septembrie 2014). 

Mai mult, Curtea, prin Decizia nr.421 din 9 mai 2007, publicata 1n Monitorul Oficial 

al Romaniei, Partea I, nr.367 din 30 mai 2007, a statuat ca ,,urgenta reglementarii nu 

echivaleaza cu existenta situatiei extraordinare, reglementarea 

operativa putandu-se realiza i pe calea procedurii obi nuite de legiferare". A a fiind, 

pentru emiterea unei ordonante de urgenta este necesara existenta unei stari de fapt 

obiectiv_e, cuantificabile, independente de vointa Guvernului, care pune in pericol un 

interes public. Cu prilejul pronuntarii Deciziei nr.255 din 11 

mai 2005, preclitata, Curtea a retinut ca ,,invocarea elementului de oportunitate, prin 

definitie de natura subiectiva, caruia i se confera o eficienta contributiva determinanta 

a urgentei, ceea ce, implicit, 11 converte te 1n situatie extraordinara, impune concluzia 

ca aceasta nu are, in mod necesar si univoc, caracter obiectiv, ci poate da expresie si 

unor factori subiectivi [...]" 

Din analiza jurisprudentei mentionate, rezulta ca numai existenta unor elemente cu 

caracter obiectiv, care nu au putut fi previizute, paate determina aparitia unei situatii 

a ciirei 

reqlementare se impune cu celeritate. Constatarea acestor elemente se realizeaza de 

Guvern, care este obligat sa motiveze interventia sa 1n preambulul actului normativ 

adoptat. 

1. In ceea ce priveste - Ordonanta de Urgentii nr. 36/2021 privind utilizarea 

semniiturii electronice avansate sou semniiturii electronice ca/ificate insotite de 

marca temporalii i sigiliul electronic ca/ificat al angajatarului in domeniul 

relatiilor de muncii i pentru modificarea i completarea unor acte normative fac cu 

titlu permanent, iar nu doar pe perioada starii de alerta/urgenta, dovada implicita 

ca nu criza sanitara reprezinta temeiul acestor modificari. 
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Mai mult, daca urgenta ar fi justificata de contextul raspandirii coronavirului SARS 

Cov-2, tinem sa precizam ca starea de urgenta urmare a pandeiei a fost decretata pe 

data de 16.03.2020, cu mai bine de un an inainte de elaborarea si adoptarea acestor 

Ordonante. Ori, consideram ca nu mai poate fi justificata urgenta pe o astfel de 

argumentare atata vreme cat a trecut mai mult de un an de la decretarea starii de 

urgenta, neexistand in sine alte elemente semnificative care sa justifice aparitia 

brusca a unei situatii extraordinare, alta decat cea din luna aprilie 2020. 

Cat priveste modul in care Guvernul a inteles sa simplifice procedurile se semnare a 

tuturor documentelor legate de relatia de munca, incepand cu contractul individual de 

munca si terminand cu orice decizie unilaterala semnata de angajator, se cuvine a 

preciza ca "simplificarea" excede principiilor stabilite de legislatia muncii privitoare la 

rigorile de forma ale actului juridic ce guverneaza raporul de munca. 

Astfel, Codul muncii, reglementeaza faptul ca un contract individual de munca se 

incheie in baza consimtamantului partilor, in forma scrisa, ca inscris sub semnatura 

privata, forma scrisa fiind o conditie pentru incheierea valabila a contractului (ad 

validitatem). 

Regulamentul European nr.910/2014 privind identificarea electronica i serviciile de 

incredere pentru tranzactiile electronice pe piata interna identifica, functie de nivelul 

de securizare, 3 tipuri de semnaturi: semnatura electronica; semnatura electronica 

avansata; semnatura e/ectronica ca/ificata. Dinte cele trei tipuri de semnatura 

electronica singura semnatura recunoscuta ca fiind echivalenta semnaturii olografe 

este semnatura e/ectronica calificata. 

Asadar nu numai ca nu se justifica o situatie de urgenta, dar introducerea unei 

semnaturi electronice avansate in relatiile de munca ar fi si inoportuna, urmand a avea 

ca efect direct introducerea unui nou tip de obiect in litigiile de munca fapt ce ar 

incarca suplimentar instanta intr-un moment in care deja constatam o crestere 

semnificativa a litigiilor de munca si in echivalenta o crestere semnificativa a duratei 

de solutionare a acestora. 

Acest lucru face posibila utilizarea de semnaturi electronice fara efect juridic 

echivalent cu al semnaturii olografe, ceea ce implica riscuri semnificative ca un 

angajator, respectiv angajat, sa genereze documente false sau fara valoare juridica, din 

necunoastere sau din rea-vointa. Asadar instantele de munca se vor confrunta cu un 

nou tip de litigii legate de contestarea semnaturii sau a comunicarii diverselor 
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documente legate de relatia de munca (decizii de sanctionare disciplinara, etc), litigii 

ce vor presupune inclusiv expertize de specialitate, fapt ce va determina pe de o parte 

o crestere a duratei de solutionare a litigiilor, iar pe de alta parte vor presupune costuri 

pentru partile implicate (in special pentru salriat) cu efecte directe privind 

accesibilitatea lucratorilor la instanta (in contextul in care litigiile de munca sunt 

scutite de taxa de timbru tocmai pentru a creste accesibilitatea justitiabilului salariat la 

actul de justitie). 

Toate acestea in conditiile in care in litigiile de munca volumul de dosare depasesc 

deja ca medie 1.213 dosare/an pentru fiecare complet pe litigii de munca, fiind si 

instante unde volumul depaseste 3.000 de dosare/an (conform statisticii realizate de 

Ministerul Justitiei). Recent Ministerul Justitiei concluziona necesitatea suplimentarii 

numarului de posturi pentru a face fata numarului mare si in continua crestere de 

dosare, cu precadere in judete precum Arges, Prahova, Alba, Dambovita, Buzau, 

Bucuresti, Constanta, llvof si Mures. 

0 alta perspectiva din care trebuie analizata URGENTA si NECESITATEA acestui act 

normativ, este aceea a nivelului de pregatire si cunoastere al utilizatorilor acestor 

instrumente moderne: 

Asadar, pe Agenda de lucru a UE se afla un proiect ambitios a carui tinta principala 

este ca pana in anul 2025, 70% din populatia UE intre 17 si 74 de ani sa detina 

competente digitale de baza (utilizarea simpla a unui PC), competente de baza care nu 

includ si utilizarea semnaturii electronice (pentru care este necesar un nivel de 

competente digitale superior). 

Astazi insa, in Romania, procentul de populatie pe segmentul 17-74 de ani cu 

competente digitale de baza, este pana la 30 %, cu mult prea departe de tinta asumata 

de UE. 

La nivelul celor aproximativ 5 milioane de salariati din Romania, doar aproximativ un 

sfert au competente digitale de baza, iar peste 2/3 dintre acestia nu detin competente 

digitale avansate care sa le permita utilizarea semnaturii electronice! 

Aceasta fiind situatia obiectiva si realista din tara, Ordonanta de urgenta privind 

utilizarea semnaturii electronice nu imbunatateste in vreun fel relatiile de munca din 

Romania. Poate ca mai inainte de toate Guvernul ar fi trebuit sa se preocupe (chiar in 

regim de urgenta) de imbunatatirea cadrului legislativ pentru cresterea gradului de 
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dezvoltare a competentelor digitale ale lucratorilor si abia dupa aceea sa puna la 

dispozitia acestora a instrumente electronice pentru a putea fi utilizate, instrumente 

insa care sa respecte criteriile la care faceam referire mai 

SUS. 

Cu alte cuvinte, URGENTA in adoptarea actului normativ nu poate fi nici macar 

prezumata si cu atat mai putin dovedita, raportat la obiectul de reglemetare al 

ordonantei. 

2.In  ceea  ce  priveste  • Ordonanta  de  Urgenta  nr.  37/2021  pentru  

modificarea   si completarea Legii nr.53/2003 - Codul muncii, cu modificarile i 

completarile ulterioare 

In cazul acestui act normativ NU ESTE IN NICI UN FEL JUSTIFICATA URGENTA 

care a stat la baza adoptarii Ordonantei in cuprinsul notei justificative. Asadar 

justificarea urgentei de adoptare a actului normativ lispeste cu desavarsire din nota de 

fundamentare. 

Constatam totodata ca lipsesc din nota de fundamentare ce insoteste Ordonanta de 

Urgenta, dar si din textul ordonante, asa cum vom arata mai jos, ratiunile/criteriile 

obiective ce impun o astfel de modificare. 

In schimb, textul Ordonantei de Urgenta elimina elemente esentiale ale relatiei de 

munca (fisa postului si regulamentul intern), vizand in reglementarea sa 3 categorii de 

lucratori (/ucratorii din microintreprinderi, salariatii mobili si salariatii core 

desfasoaro munca la domiciliui ori prin eliminarea obligativitatii acestor elemente 

esentiale care garantau o corecta definire a obiectului contractului de munca si detaliau 

modul de desfasurare si organizare a muncii, textul normativ lasa loc abuzului si 

lipseste norma de claritate i predictibilitate. Ori, rolul legislatiei muncii este tocmai 

acela de a reglementa modul de organizare si desfasurare a relatiilor de munca in 

scopul protejarii drepturilor lucratorilor. 

Totodata "simplificarea si debirocratizarea in domeniul resurselor umane" nu numai ca 

nu reprezinta o justificare a urgentei ci afecteaza in mod direct garantarea si protejarea 

adecvata a drepturilor lucratorilor. In realitate, simplificarea relatiei de munca 

genereaza o vulnerabilitate a relatiei de munca, o fragilizare a protectiei asigurata 

lucratorului in relatia de munca si o slabire semnificativa a capacitatii lnspectiei 
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muncii de a identifica si sanctiona incalcarea drepturilor lucratorilor si o piedica 

semnificativa in efortul de a combate fenomenul de munca la negru si munca la gri. 

Efectul direct si imediat al acestui act normativ va fi fragilizarea capacitatii de 

verificare si control al lnspectiei muncii si afectarea directa si imediata de drepturilor 

lucratorilor. 

La data de 20 iunie 2019 a fost adoptata Directiva {UE) 2019/1152 a Parlamentului 

European i a Consiliului din 20 iunie 2019 privind transparenta i previzibilitatea 

conditiilor de munca in Uniunea Europeana. Romania, in calitate de stat membru UE, 

are obligatia sa transpuna aceasta directiva pana la data de 01 august 2022. 

In preambulul acestei directive se arata astfel: 

Principiul nr. 7 al Pilonului european al drepturilor sociale prevede ca lucratorii au 

dreptul de a fi informati 1n scris la 1ncadrarea 1n munca 1n legatura cu drepturile ; 

ob/igatiile for care decurg din raportul de munca, inclusiv 1n /egatura cu orice 

perioada de proba; ca, 1nainte de a fi concediati, lucratorii au dreptul de a fi 

informati despre motivele acesteia ; de a beneficia de o perioada de preaviz 

rezonabi/a; precum i ca au dreptul de a recurge la mecanisme eficiente ; 

impartiale de solutionare a litigiilor, iar 1n caz de concediere nejustijicatii, au dreptul 

la o cale de atac, inclusiv la o compensatie adecvatii. 

Categoriile de angajatori care pot fi exclu i de la aplicarea directivei sunt expres 

prevazuti 7n textul directivei, iar micro7ntreprinderile nu se afla printre ace tia. Mai 

mult decat atat textul vizeaza nu doar /ucratorii din microintreprinderi, ci si alte 

categorii de lucratori, respectiv - sa/ariatii mobili si sa/ariatii care desfasoara munca 

la domiciliu, de asemenea neinclusi in categoriile exceptate. 

Ori eliminarea obligatiei de intocmire a regulamentului intern sau a fisei postului 

pentru aceste categorii de angajatori incalca drepturile luctratorilor enuntate mai sus. 

In egala masura apreciem ca modificarea textului Codului muncii vizeaza un element 

esential al contractului de munca, avand in vedere faptul ca FISA POSTULUI 

reprezinta insusi OBIECTUL CONTRACTULUI INDIVIDUAL DE MUNCA si lipsa 

acesteia din contract reprezinta implicit ca avem un contract care este lispit de insusi 

obiectul sau. 
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Ori o reglementare care permite ca din Contractul individual de munca sa lispeasca 

FISA POSTULUI, cea care detaliaza insasi munca pe care lucratorul trebuie sa o 

presteze in schimbul salariului primit, lipseste de orice fel de predictibilitate relatia de 

munca si permite angajatorului sa impuna lucratorului sarcini care sa exceada muncii 

la care lucratorul a dorit sa se angajeze prin vointa sa. 

Apreciem ca in situatia in care /ucratorul nu este informat, iar partile nu stabi/esc 

explicit prin contractul de munca incheiat care sunt atributiile detaliate ale 

profesiei/meseriei/ocupatiei la care luctratorul se angajaza, respectiv obiectul muncii 

prestate detaliant in fisa postului, suntem in situatia in care este pusa in discutie insasi 

esenta prevederii constitutionale reglementata prin art.41, alin.(1), dispozitia 

constitutionala reglementand dreptul lucratorului la munca si la libera alegere a 

profesiei, meseriei sau ocupatiei, precum si a locului de munca. 

Prin urmare apreciem ca Ordonanta de Urgenta nu beneficiaza sub acest aspect de o 

temeinica fundamentare, iar textul ordonantei afecteaza calitatea si predictibilitatea 

relatiilor de munca, cu consecinta 7ncalcarii prevederilor art.1 alin.(3} i (5) din 

Constitutie. 

Modificarea in mod unilateral de catre angajator, a modului de organizare a muncii 

side stabilire clara a obiectulului muncii pentru anumite categorii de lucratori, in lipsa 

unor prevederi contractuale concrete, creaza o vulnerabilitate suplimentara in ce 

priveste capacitatea lnspectiei muncii si a oricaror institutii abilitate de a verifica 

respectarea programului de munca si respectiv a prevederilor Codului muncii privind 

timpul de munca, dar si a sarcinilor impuse angajatului. Din contra, apreciem ca 

Ministerul muncii trebuie sa initieze de urgenta un proict de act normativ care sa 

intareasca rolul si instrumetele de care dispune lnspectia muncii pentru a verifica 

respectarea normelor ce reglementeaza timpul de munca si a modului de organizare si 

desfasurare a muncii in noul context al flexibilizarii muncii si sa reglementeze o 

normare a muncii corecta, realizata pe criterii obiective de un normator independent 

(si nu doar de vointa unilaterala a angajatorului). Situatia faptica actuala impune in 

fapt o astfel de reglementare, avand in vedere ca avem indicii din ce in ce mai dese de 

depasire a programului de munca side efecutare de are suplimentare necantarizate si 

nep/atite, inclusiv dincolo de limita prevezuta maximal de lege. 

0 astfel de modificare nu face altceva decat sa incurajeze, asa cum am mai aratat, 

munca la negru sau la gri, sa determine o suprasolicitare a lucratorului si se determine 
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in cele din urma fenomenul de "burn out" ca un fenomen de masa in randul 

lucratorilor. Toate acestea intr-un context in care preocuparea la nivel European este 

total contrara, discutiile purtandu-se asupra reglementarii dreptului de delogare, 

tocmai pentru a combate un asemenea fenomen. 

In acest context reglementarea la nivel European pare sa fie total opusa, discutia fiind 

in sensul reglementarii unui drept suplimentar pentru lucrator - DREPTUL DE 

DECONECTARE, fapt ce dovedeste ca problema generata de efectuarea orelor 

suplimentare nedeclarate este una cu caracter general la nivelul Uniunii, cu consecinte 

asupra starii de epuizare a salariatilor, determinand deseori apraritia fenomenului de 

"burnout", si, in cele din urma avand consecinte asupra starii de santate pe termen 

lung. 

Parlamentul European a solicitat Comisiei Europene sa faca o propunere act legislativ 

in acest sens spre a o supune adoptarii. Eurodeputatii au cerut Comisiei Europene sii 

propunii o lege care sii le permita persoonelor core lucreazii digital sii se deconecteze 

de la muncii in oJora programului de lucru. Legislotia or mai trebui sii stobileascii 

cerinte minime pentru munca de la distontii Ji sii ciarifice conditiile de muncii, orele 

de lucru i perioadele de odihnii. lnitiotivo legislativii a Parlamentului a Jost odoptata 

cu 472 voturi pentru, 126 impotrivii i 83 obtineri. 

Totodata constatam ca textul Ordonantei de Urgenta este neconstitutional si sub raport 

al discriminarii intre diverse cateqarii de lucratari cu privire la drepturile de care 

acestia beneficiaza. Apreciem asadar ca Ordonanta de Urgenta adoptata de Guvern 

incalca ART.16 din Constitutie - (1) Cetiitenii sunt ega/i in Jato /egii Ji a outoritiitilor 

pub/ice, Jara privi/egii i Jara discriminiiri. 

Asadar, luctratorii din microintreprinderi, luctratorii mobili si lucratorii care 

desfasoara munca la domiciliu sunt discriminati in raport cu celelalte categorii de 

salariati (care au acelasi tip de contract - contract de munca), pe toate apectele descrise 

mai sus. Apreciem ca nu exista nici o justificare, si n-am regasit asemenea justificare 

nici in nota de fundamentare care a insotit proiectul de act normativ, pentru o astfel de 

discriminare. 

Avand in vedere cele de mai sus va adresam rugamintea sa uzati de dreptul 

constitutional pe care actul fundamental (art.146, lit.a) si Legea 47/1992 (art.32) ii 

acorda institutiei Avocatului Poporului si sa sesizati Curtea Constitutionala pentru 

verificarea constitutionalitatii celor doua acte normative pe aspectele sesizate 
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 Guvernul a prelungit starea de alertă cu o lună, dar a inclus posibilitatea 

organizării de evenimente sportive și culturale test, cu aprobare, numai 

pentru persoanele vaccinate, pentru cele care au avut boala, sau pentru cele 

testate. 

Raed Arafat a făcut precizări legate de relaxarea unei părți a restricțiilor, în 

perioada următoare. 

 

Principalele declarații ale șefului DSU: 

 Se permite circulația în afara locuinței sau gospodăriilor pe 13 mai, în 

intervalul 02-05 dimineața, pentru sărbătoarea religioasă Ramadam a 

musulmanilor. 

 Este eliminată restricția privind participarea la procesiuni și/sau pelerinaje 

religioase legată de domiciliu sau reședință. Se va permite organizarea 

procesiunilor numai cu respectarea regulilor stabilite prin ordin de ministru. 

 Competițiile sportive se pot desfășura pe teritoriul României ca evenimente 

test/pilot, cu aprobarea CNSU, pe baza propunerii Ministerului 

Sportului. Participarea va fi permisă doar pentru cei vaccinați sau 

pentru cei care se află în zilele 15-90 ulterioare confirmării cu Covid, 

sau în cazul prezentării unui test PCR efectuat cu 72 de ore înainte. S-a 

mai adăugat, la solicitarea Ministerului Sănătății, și testul antigen efectuat de 

cineva autorizat, cu 24 de ore înainte. 

 Organizarea și desfășurarea activității în cinematografe, instituții de 

spectacole sau a concertelor să se poată desfășura cu participarea peste 

50% din capacitate, ca evenimente test sau pilot, cu aprobarea CNSU, pe 

baza propunerii Ministerului Culturii. Regulile privind testele PCR, antigen 

sau pentru persoanele bolnave în ultimele 90 de zile, rămân similare cu cele 

de la evenimente sportive. 

 Noi vorbim despre evenimentele test/pilot. Nu împărțim populația (între 

vaccinați și nevaccinați), ci există cele 3 variante de populație vaccinată, 

testată sau care au avut boala în ultimele 90 de zile, dar nu în ultimele 15 
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zile. Nu vrei să te vaccinezi, te testezi. Nu se poate spune că forțăm 

populația să se vaccineze. 

Spania, Tunisia, Emiratele Arabe Unite, Danemarca, Monaco, Nepal, Bahamas, 

Bolivia, Belarus, Irak, Ecuador, Palestina, Suriname au fost adăugate pe lista 

statelor cu risc epidemiologic ridicat. 

Noile măsuri propuse spre aplicare: 

Anexa Nr 1 Masuri 

Lista statelor cu risc epidemiologic ridicat: 

Anexa Nr 2 Lista State Cu Risc Epidemiologic Ridicat 10.05.2021 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Prefectul Capitalei a anunţat că o şedinţă a Comitetului Municipal pentru 

Situaţii de Urgenţă ar putea avea loc joi, dacă rata de infectare scade sub 1,5 

la mie, iar trendul se menţine descendent 

Prefectul Capitalei, Alin Stoica, a anunţat că o şedinţă a Comitetului Municipiului 

Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă ar putea avea loc joi, pentru a decide noi 

măsuri de relaxare, dacă se va menţine timp de 48 de ore trendul de scădere a 

incidenţei sub 1,5 la mia de locuitori, relatează News.ro. 

Prefectura Capitalei a așteptat şi hotărârea de Guvern pentru prelungirea stării de 

alertă pe teritoriul României pentru 30 de zile, începând cu data de 13 mai, 

document aprobat în şedinţa de luni a Executivului. 

Pe 2 mai, CMBSU a decis redeschiderea sălilor de spectacol, a cinematografelor, a 

restaurantelor şi cafenelelor la o capacitate de 30% în intervalul orar 5.00 – 21.00, 

iar măsura va intra în vigoare de luni. „Pe viitor, într-un scenariu când rata de 

incidenţă va fi de 1,5 la mia de locuitori, atunci va fi permisă funcţionarea sălilor 

de spectacol şi a restaurantelor la o capacitate de 50% şi desfăşurarea 

evenimentelor în aer liber cu 300 de participanţi”, anunța atunci prefectul 

Capitalei, Alin Stoica. 

https://cdn.biziday.ro/wp-content/uploads/2021/05/Anexa-nr-1-masuri.pdf
https://cdn.biziday.ro/wp-content/uploads/2021/05/Anexa-nr-2-Lista-State-cu-risc-epidemiologic-ridicat-10.05.2021.pdf
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Incidenţa pe Bucureşti transmisă luni de către GCS este de 1,59 la mia de locuitori. 

Doar Capitala şi Clujul mai au rata infectărilor peste 1,5. 

 (Sursa: G4Media.ro) 

 

 Deputații juriști au aprobat modificările aduse Codului de procedură penală 

de către Senat: Instanța trebuie să pronunțe decizia într-un proces penal într-

un termen maxim de 120 de zile după încheierea dezbaterilor. Motivarea, în 

aceeași zi cu pronunțarea 

Comisia juridică a Camerei Deputaților a adoptat luni, cu majoritate de voturi, un 

raport de admitere la inițiativa de modificare a Codului de procedură penală (Cpp) 

care prevede că termenul maxim în care instanțele sunt obligate să pronunțe 

deciziile în procesele penale este de 120 de zile de la finalizarea dezbaterilor, 

urmând ca motivarea deciziei să fie publicată în ziua pronunțării. 

Decizia a fost luată cu 18 voturi ”pentru” și 9 abțineri (PSD). Nu a fost adoptat 

niciun amendament față de forma în care proiectul a ieșit din Senat. 

Inițiativa urmează să intre azi și la votul final, programat pentru ora 17:00. 

Senatul a adoptat săptămâna trecută proiectul, iar Camera este forul decizional în 

acest caz. 

În proiect, termenul maxim în care trebuia pronunțată sentința era de 90 de zile, dar 

judecătorii au avertizat că acesta este unul mult prea strâns, cerând o perioadă mai 

mare, de până la cinci luni, pentru pronunțarea deciziei din momentul încheierii 

dezbaterilor în proces. 

Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a venit însă cu o soluție de mijloc, cea 

de 120 de zile, care a fost însușită de comisia juridică a Senatului. 

În prezent, Cpp prevede că decizia se pronunță în maximum 15 zile de la 

încheierea deliberărilor, iar motivarea se publică în 30 de zile de la pronunțare. Au 

existat cazuri însă când motivarea unei decizii a întârziat chiar și mai mult de un an 

și jumătate. 

https://www.g4media.ro/inspectia-judiciara-a-exercitat-actiunea-disciplinara-impotriva-judecatoarei-care-l-a-achitat-pe-vasile-blaga-si-intarzie-de-mai-bine-de-un-an-si-jumatate-sa-motiveze-sentinta-in-lipsa-motivarii-nu.html
https://www.g4media.ro/inspectia-judiciara-a-exercitat-actiunea-disciplinara-impotriva-judecatoarei-care-l-a-achitat-pe-vasile-blaga-si-intarzie-de-mai-bine-de-un-an-si-jumatate-sa-motiveze-sentinta-in-lipsa-motivarii-nu.html
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În 2015, de exemplu, Secția pentru judecători a CSM a dispus excluderea din 

magistratură a judecătoarei Cipariu pentru întârzierea redactării a 53 de hotărâri 

judecătorești, dintre care unele mai vechi de doi ani. 

Proiectul de modificare a Cpp vine după decizia Curții Constituționale de la 

începutul acestei luni, potrivit căreia este necesar ca hotărârea judecătorească să fie 

motivată în fapt şi în drept la data pronunţării, precizând că redactarea acesteia 

ulterior deciziei lipseşte persoana condamnată de garanţiile înfăptuirii actului de 

justiţie, aduce atingere dreptului de acces la instanţă şi dreptului la un proces 

echitabil. 

Curtea Constituţională a României a constatat, pe 7 aprilie, că este necesar ca 

hotărârea judecătorească să fie motivată în fapt şi în drept la data pronunţării, 

precizând că redactarea acesteia ulterior deciziei lipseşte persoana condamnată de 

garanţiile înfăptuirii actului de justiţie, aduce atingere dreptului de acces la instanţă 

şi dreptului la un proces echitabil. 

 (Sursa: G4Media.ro) 

 

 Federația Barourilor Europene a adoptat o rezoluție prin care solicită 

autorităților române respectarea drepturilor avocaților și a independenței 

acestora 

Peste 1 milion de avocați din 250 de Barouri europene arată România cu degetul 

pentru încălcarea gravă a drepturilor avocaților și a statului de drept! 

Federația Barourilor Europene (FBE) solicită autorităților române respectarea 

drepturilor avocaților, a independenței acestora și a statului de drept! Prin 

Rezoluția adoptată în data de 5 mai, FBE își exprimă îngrijorarea cu privire la 

condamnarea avocatului Robert Roșu la închisoare cu executare pentru fapta de a-

și fi exercitat profesia. 

FBE consideră că au fost grav încălcate drepturile avocaților și statul de drept prin: 

identificarea avocaților cu clienții; urmărirea penală a avocaților pentru delicte de 

opinie; încălcarea principiului autorității lucrului judecat; audierea judecătorilor în 

calitate de martori, pentru a demonstra ilegalitatea propriilor decizii în cazuri 

conexe. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/avocat_1163.html
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Federația Barourilor Europene (FBE), care reprezintă 250 de barouri membre din 

Europa și avocații lor, cu un milion de membri, solicită autorităților române 

respectarea drepturilor avocaților, a independenței acestora și a statului de drept, 

conform Rezoluției 23488 (2020) și Recomandării 2188 (2020) a Comitetului 

permanent al Adunării parlamentare a Consiliului Europei. 

Potrivit UNBR, rezoluția FBE va fi trimisă către Președintele României, Consiliul 

Superior al Magistraturii, Guvernul României și către Prim-Ministrul României. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cat va costa meniul zilnic al unui pacient in Romania. Senatorii au adoptat 

tacit proiectul legislativ 

Senatul a aprobat, luni, prin adoptare tacita, propunerea legislativa pentru 

modificarea Legii 95/2006 prin care se completeaza tipul de cheltuieli care pot fi 

finantate de autoritatile publice locale cu alocatia de hrana pentru pacientii 

spitalizati, aceasta fiind stabilita, in anul 2021, la 40 de lei/zi/pacient, cu 

actualizare anuala cu rata inflatiei. 

 

Nota de adoptare tacita a propunerii legislativa, initiata de un grup de deputati de 

la PSD, pentru care termenul de dezbatere si vot s-a implinit pe 5 mai, a fost citita 

in plen de vicepresedintele Senatului Alina Gorghiu, care a condus sedinta de luni. 

 

Alocatia de hrana este definita, in actul normativ, ca suma unitara pentru servirea 

mesei de catre asiguratul spitalizat, calculata in functie de hrana necesara fiecarei 

categorii de bolnavi recomandata de Colegiul Dieteticienilor din Romania, 

repartizata pe durata unei zile: masa de dimineata, de pranz si seara. 

 

Potrivit proiectului de act normativ, alocatia de hrana se va stabili de catre o 

comisie constituita dintr-un reprezentant al CNAS, un reprezentant al structurilor 

asociative din care face parte autoritatea publica locala in subordinea careia se afla 

unitatea spitaliceasca - Asociatia Municipiilor din Romania, Asociatia Oraselor din 

Romania si Uniunea Nationala a Consiliilor Judetene, unul al Ministerului 

Sanatatii, al asociatiei pacientilor si un reprezentant al managerilor de spital. 

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/alina-gorghiu/
https://ziare.com/social/spital/
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"Alocatia de hrana poate fi suplimentata prin hotarare a autoritatii publice locale in 

subordinea careia se afla unitatea spitaliceasca cu fonduri din bugetele proprii si cu 

fonduri guvernamentale pe baza propunerii Consiliului de Administratie al unitatii 

spitalicesti, aflat in subordinea autoritatii", se arata in proiectul adoptat tacit de 

Senat. 

 

O alta prevedere din proiectul adoptat stipuleaza ca "persoanele care nu fac dovada 

calitatii de asigurat beneficiaza de servicii medicale in cadrul unui pachet minimal 

de servicii medicale si de alocatia de hrana, modalitatea de decontare a serviciilor 

medicale pentru aceste persoane aplicandu-se si alocatiei de hrana". 

 

La dispozitii tranzitorii, propunerea legislativa prevede ca "pana la stabilirea 

alocatiei de hrana de catre comisia prevazuta in actul normativ, alocatia de hrana 

pentru anul 2021 va fi in cuantum de 40 lei/zi/pacient, suma care va fi asigurata din 

fonduri guvernamentale si va fi alocata direct spitalelor din subordine". 

 

Propunerea legislativa va fi dezbatuta de Camera Deputatilor, for decizional in 

acest caz. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Claudiu Nasui, ministrul Economiei: "Saptamana aceasta ducem problema 

declaratiei de beneficiar real pentru firme in Coalitie" 

Declaratia de beneficiar real pentru firme a redevenit obligatorie, sustine ministrul 

Economiei, Claudiu Nasui. De aceea, saptamana aceasta, problema va fi dusa in 

Coalitie, afirma ministrul Economiei, Claudiu Nasui, care spera sa-si convinga 

colegii sa ia o masura astfel incat statul sa nu mai ceara antreprenorilor declaratii 

cu informatii pe care le au deja. 

 

"A redevenit obligatorie inutila declaratie de beneficiar real pentru firme la care 

statul deja detine informatiile. Ca de obicei, a intrat in vigoare fara ca statul sa 

prevada ca termenul de depunere e in cateva saptamani si ca o sa genereze o mare 

bataie de cap pentru antreprenori. Si fara sa introduca un termen alternativ pentru 

aceasta depunere.  

https://ziare.com/social/servicii/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/transelectrica-si-transgaz-la-secretariatul-general-al-guvernului-1653425
https://ziare.com/economie/stiri-economice/transelectrica-si-transgaz-la-secretariatul-general-al-guvernului-1653425
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Asa cum v-am promis, saptamana trecuta am incercat sa introducem un 

amendament prin care sa eliminam din nou declaratia de beneficiar real. Din 

pacate, unii parlamentari au cerut amanarea discutiilor. De aceea, saptamana 

aceasta ducem problema in coalitie. Speram sa reusim sa ne convingem colegii sa 

aplicam modelul austriac si in Romania. Adica sa facem ce faceam si in Legea 

108/2020. Statul sa nu mai ceara anual antreprenorilor romani declaratii cu 

informatii pe care le are deja. Pana atunci, insa, daca nu se depune declaratia 

acesta, amenda este de 5.000 de lei", a scris ministrul pe pagina sa de Facebook. 

Ce obligatii are statul roman 

Nasui a explicat ca, potrivit unei directive a Uniunii Europene, statul roman are 

obligatia de a mentine un registru central cu beneficiarii reali ai firmelor din 

Romania. Directivele sunt obligatorii, dar felul in care statele membre ale UE 

decid sa le implementeze este la latitudinea lor, iar in Romania "statul alege de 

obicei sa implementeze directivele in modul cel mai dur mod posibil". 

 

"Astfel, in 2019, statul a ales sa implementeze aceasta directiva in cel mai draconic 

mod posibil: sa ceara fiecarei intreprinderi romanesti o declaratie pe propria 

raspundere cu date pe care le are deja la Registrul comertului, iar asta in fiecare an, 

chiar daca nu se schimba nimic. Desi statul avea datele, a preferat sa le mai ceara 

inca o data. Pentru ca, de ce sa fie responsabilitatea si munca unui functionar, cand 

poate fi a contribuabilului? Asa a aparut declaratia de beneficiar real. In teorie, 

fiecare firma trebuia sa o depuna chiar din anul 2020. Vestea buna a fost atunci ca 

am reusit sa trecem Legea 108/2020, care a scutit marea majoritate a firmelor de 

aceasta birocratie inutila. Legea facea parte din ceea ce s-a numit pachetul de 

debirocratizare si transparentizare. Ca sa ramanem in cadrul european, am aplicat o 

solutie care exista deja in alte tari, anume in Austria. Pentru a usura povara 

birocratica asupra mediului privat, statul austriac se uita direct in baza de date a 

Registrului comertului si putea prelua datele. Fix aceasta solutie am implementat-o 

si pentru Romania", a continuat ministrul Economiei. 

El a subliniat ca Executivul trebuia sa notifice Comisia europeana de aceasta lege, 

dar, desi legea a fost promulgata pe 3 iulie 2020, Guvernul nu a facut acest lucru.  

https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/social/stiri-sociale/luni-dimineata-1677957
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Dimpotriva, la 21 iulie 2020, a notificat Comisia Europeana ca a transpus directiva 

complet, cu toate actele normative relevante de transpunere, dar n-a spus nimic de 

Legea 108/2020. 

 

"Comisia a interpretat aceasta 'omisiune' drept o lipsa de cooperare loiala a 

Romaniei si a inteles ca informatiile privind beneficiarii reali ar lipsi. MAE a 

solicitat MFP si Oficiului pentru Combaterea Spalarii Banilor un punct de vedere 

pana pe data de 9 septembrie 2020. In octombrie, Oficiul a transmis un punct de 

vedere in care a explicat ca prevederile Legii 108 nu impiedica identificarea 

beneficiarului real. In februarie 2021, Comisia a comunicat o scrisoare prin care 

arata ca explicatiile furnizate au fost nesatisfacatoare, deoarece, din ce a comunicat 

Romania, 'informatiile privind beneficiarii reali nu sunt preexistente si nici nu pot 

fi obtinute imediat din surse alternative'. Acest lucru este evident fals. Aici e a 

doua ciudatenie. Ca nici pana acum nu am aflat de ce Comisia a fost informata 

astfel, chiar de catre statul roman. 

Amendament pentru reintroducerea declaratiei 

Cel mai important, insa, Comisia nu ne-a spus sa modificam legea, ci ne-a rugat sa 

transmitem un raspuns in termen de doua luni pentru a le explica situatia mai clar. 

Adica pana in luna aprilie. Ce ar fi trebuit sa faca statul roman, daca chiar i-ar fi 

pasat de antreprenori si de debirocratizare? Sa raspunda ca directiva se aplica fix 

pe modelul altor tari cum este Austria", a semnalat Claudiu Nasui. 

 

Ministrul a adaugat ca, in loc sa raspunda Comisiei, Oficiul pentru Combaterea 

Spalarii Banilor a trimis la Parlament un amendament pentru reintroducerea 

declaratiei, cu motivul ca "ne aflam in risc de infringement". 

 

"Amendamentul care a reintrodus declaratia nu a fost discutat niciun moment in 

coalitie. Ci a fost strecurat printre alte 277 de amendamente in ultima secunda la o 

lege care era deja pe circuit. Este un mod de a face legea pe furis. Ca sa nu credeti 

ca exagerez, amendamentul prin care a fost reintrodusa aceasta declaratie este al 

256-lea din 277 de amendamente. Inteleg de la colegii din Parlament ca a sosit cu 

doar cateva ore inainte de a fi votat. De ce? Pentru a se asigura ca nu are timp 

nimeni sa citeasca serios cele 277 de amendamente, printre care si acesta.  
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Va dati seama ca cu 277 de amendamente aproape s-a rescris in totalitate textul 

initial al legii", a precizat Nasui pe reteaua de socializare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Videoconferinţă despre provocările post pandemie pentru securitatea 

datelor, organizată marţi 

Importanţa securităţii cibernetice în România va fi analizată marţi, într-o 

videoconferinţă referitoare la provocările post pandemie pentru securitatea datelor. 

 

În cadrul evenimentului 'Conectăm România. Cybersecurity pentru biroul virtual. 

Provocările post pandemie pentru securitatea datelor', se va discuta despre cât de 

multă importanţă se acordă în mod real securităţii cibernetice în România şi despre 

managementul securităţii datelor la nivelul corporaţiilor şi la nivelul indivizilor. 

 

Totodată se va discuta despre nivelul de pregătire în securitate cibernetică al 

sectoarelor de business: bănci, healthcare, manufacturing, producţie, transport, 

siguranţa tranzacţionării a criptomonedelor şi provocări pentru securitatea 

cibernetică în contextul open banking. 

 

Videoconferinţa este organizată de Ziarul Financiar împreună cu Huawei.  

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Mediului prezintă marţi informaţii despre ''Rabla pentru 

electrocasnice'' şi raportul în cazul ursului de la Ojdula 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Barna Tanczos, va susţine marţi o 

conferinţă de presă la sediul ministerului de resort, a anunţat instituţia, într-un 

comunicat de presă. 
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Potrivit sursei citate, temele ce vor fi abordate în cadrul evenimentului sunt: 

calendarul lansării Programului "Rabla pentru Electrocasnice", lansarea sesiunii de 

atribuire în vederea administrării Parcului Natural Văcăreşti şi concluziile 

Raportului de control în cazul ursului de la Ojdula, judeţul Covasna.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Conferinţă pe tema managementului deşeurilor, organizată marţi la 

Bucureşti 

Reprezentanţi ai autorităţilor de mediu şi ai unor companii din domeniul gestionării 

deşeurilor participă, marţi, la conferinţa cu tema "Managementul deşeurilor după 

Pactul Ecologic European". 

Evenimentul îşi propune să prezinte care va fi impactul Green Deal asupra 

industriei de reciclare din România, asupra producătorilor de ambalaje, a 

Organizaţiilor care implementează obligaţiile privind răspunderea extinsă a 

producătorului (O.I.R.E.P.), a reţelelor de magazine şi a cetăţenilor. 

 

Pe lista invitaţilor se află: Octavian Berceanu - comisar general Garda Naţională de 

Mediu, Raul Pop - secretar de stat în Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor, 

Julia Leferman - director general al Asociaţiei Berarii României, Gheorghe Ţucu - 

managing partner "Valeg Creative Solutions - Tehnologii de mediu Terragon: 

Generare locală de resurse primare din deşeuri", Bogdan Andronache - co-fondator 

& CEO Eco Tree - platforma digitala pentru reciclare şi Alexandru Laibăr - 

director executiv Coaliţia pentru Economie Circulară.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Finanţele propun ca interacţiunea firmelor şi a persoanelor fizice autorizate 

cu ANAF să se realizeze exclusiv on-line 

Ministerul Finanţelor a elaborat un proiect de act normativ prin care propune o 

serie de măsuri necesare pentru protejarea sănătăţii cetăţenilor şi pentru evitarea 

blocajelor în activitatea organelor fiscale centrale, a anunţat luni instituţia printr-un 

comunicat citat de Agerpres. 
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Potrivit documentului, instituţia are în vedere măsuri pentru aplicarea unui 

tratament unitar debitorilor care au făcut obiectul unei inspecţii fiscale sau 

verificării situaţiei fiscale personale, astfel încât aceştia să nu fie dezavantajaţi faţă 

de ceilalţi contribuabili care se află în situaţii similare. 

 

Astfel, proiectul de act normativ prevede înrolarea în Spaţiul Privat Virtual (SPV) 

a persoanelor juridice, asocierilor şi a altor entităţi fără personalitate juridică, 

precum şi a persoanelor fizice care desfăşoară o profesie liberală sau exercită o 

activitate economică în mod independent, în formele prevăzute de Ordonanţa de 

Urgenţă a Guvernului nr 44/2008. 

 

Totodată, înscrierea în SPV rămâne opţională până la data la care prevederile 

cuprinse în actul normativ intră în vigoare. După acest termen cererile, înscrisurile 

sau orice alte documente depuse la organul fiscal central în format letric nu vor 

mai fi luate în considerare. 

 

"Am publicat acest proiect spre consultare publică, iar forma finală va fi adoptată 

după încheierea discuţiilor cu partenerii din mediul privat. Ne dorim ca Spaţiul 

Privat Virtual să devină un instrument-cheie în ceea ce priveşte interacţiunea cu 

contribuabilii şi vom extinde serviciile disponibile prin intermediul acestei 

platforme concomitent cu sporirea eforturilor de înrolare a persoanelor juridice şi a 

persoanelor fizice autorizate. 

 

În prezent se lucrează la identificarea unor mecanisme de simplificare şi 

flexibilizare a înrolării şi autentificării utilizatorilor în SPV. În plus, până la data 

când prevederile actului normativ vor intra în vigoare, ANAF trebuie să ia măsuri 

pentru a fi pe deplin pregătită atât să proceseze numărul suplimentar de 

contribuabili care se vor înrola în SPV, cât şi să ofere tot suportul acestora pe 

parcursul întregului demers astfel încât tranziţia să se desfăşoare fără probleme. 

Prin eliminarea hârtiilor, a cozilor la ghişeu şi a birocraţiei excesive, consider că 

facem un pas foarte important spre digitalizarea administraţiei fiscale, fapt ce ne 

aduce mai aproape de standardele şi de bunele practici europene în domeniu, adică 

de normalitate", a declarat ministrul Finanţelor, Alexandru Nazare. 
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Astfel, Ministerul Finanţelor face un pas important pentru dezvoltarea digitalizării 

şi eficientizarea comunicării dintre stat şi contribuabili, urmând ca această 

schimbare să aducă o serie de beneficii pentru contribuabili. 

 

Printre beneficii se numără, potrivit Ministerului Finanţelor, evitarea interacţiunii 

fizice (ghişeu, poştă), comunicarea fiind realizată non-stop, prin intermediul SPV, 

precum şi eliminarea timpilor de aşteptare, întrucât anumite documente, precum 

certificatele de atestare fiscală sau cazierul fiscal, se pot obţine mult mai repede. Pe 

lista de beneficii se află, de asemenea, posibilitatea depunerii mai multor tipuri de 

cereri on-line, precum şi vizualizarea răspunsurilor direct din SPV şi posibilitatea 

consultării situaţiei fiscale la zi, respectiv posibilitatea de a solicita situaţia 

obligaţiilor de plată sau a plăţilor efectuate. 

 

Totodată, Ministerul Finanţelor menţionează primirea de informaţii personalizate 

legate de obligativitatea depunerii anumitor declaraţii sau termenele aferente de 

depunere şi accesul la evidenţa completă a tuturor interacţiunilor contribuabilului 

cu ANAF, precum tipul declaraţiilor depuse şi data depunerii. 

"Este important de subliniat că serviciile oferite contribuabililor prin intermediul 

platformei SPV vor fi extinse, astfel că, până la data când prevederile actului 

normativ vor intra în vigoare, contribuabilii vor beneficia de declaraţii pre-

completate, rapoarte care să se poată importa în programele de contabilitate, fişiere 

prelucrabile, precum şi de posibilitatea de a efectua plăţi prin platforma SPV", se 

menţionează în comunicat. 

 

În acest moment, în România sunt 1,5 milioane de persoane juridice, dintre care au 

cont în SPV 510.000 de contribuabili. Această situaţie se traduce prin faptul că 

33% sunt deja înscrişi în SPV, urmând ca încă un milion de contribuabili să 

beneficieze de această infrastructură digitală. Din totalul persoanelor fizice care 

desfăşoară activităţi independente (662.000), doar 5% (35.000) au cont în 

platforma SPV. 
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Totodată, se creează cadrul legal, astfel încât comunicarea dintre ANAF şi 

autorităţile publice, instituţiile publice şi de interes public din administraţia publică 

centrală şi locală să se realizeze exclusiv prin PatrimVen în baza unui protocol 

trimis de ANAF către fiecare autoritate publică, instituţie publică sau de interes 

public. 

 

De asemenea, proiectul modifică prevederile Codului de procedură fiscală în 

scopul recunoaşterii bunei credinţe a contribuabililor, în situaţia în care, din 

greşeală, aceştia plătesc obligaţiile fiscale la un alt organ fiscal decât cel căruia i se 

cuveneau sumele pentru plata obligaţiilor bugetare. Astfel, la cererea 

contribuabililor, viramentele efectuate eronat se vor corecta, cu păstrarea datei 

plăţii, iar în funcţie de data plăţii se va păstra beneficiul acordat de legiuitor de 

plată a jumătate din minimumul legal al amenzii. 

 

Potrivit ministerului, pentru aplicarea unui tratament echitabil tuturor 

contribuabililor se propune: anularea dobânzilor, penalităţilor şi tuturor accesoriilor 

aferente obligaţiilor bugetare principale administrate de organul fiscal central cu 

scadenţe anterioare datei de 31 martie 2020, în cazul contribuabililor care au fost 

supuşi inspecţiei fiscale sau verificării situaţiei fiscale personale începute şi pentru 

care s-a comunicat decizia de impunere în perioada cuprinsă între data de 15 mai 

2020 (după data intrării în vigoare a OUG nr 69/2020) şi data de 28 martie 2021 

(până la data intrării în vigoare a OUG nr 19/2021). 

 

"Acordarea facilităţii se realizează cu respectarea condiţiei de plată integrală a 

obligaţiei bugetare principale stabilite prin decizia de impunere, până la un anumit 

termen, şi cu depunerea cererii de anulare până cel târziu la data de 31 ianuarie 

2022 inclusiv", se mai spune în comunicat. 

 

În situaţia în care obligaţia bugetară principală stabilită prin decizia de impunere a 

fost achitată până la data intrării în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă, 

contribuabilul are dreptul de a beneficia de facilitatea fiscală dacă depune cererea 

până la data de 31 ianuarie 2022 inclusiv. 
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Ministerul Finanţelor menţionează, de asemenea, anularea dobânzilor, penalităţilor 

şi tuturor accesoriilor aferente obligaţiilor bugetare principale administrate de 

organul fiscal cu scadenţe anterioare datei de 31 martie 2020, în cazul 

contribuabililor care au fost supuşi verificării documentare după data de 15 mai 

2020. 

 

"Acordarea facilităţii se realizează cu respectarea condiţiei de plată integrală a 

obligaţiei bugetare principale stabilite prin decizia de impunere până la anumite 

termene şi cu depunerea cererii de anulare până cel târziu la data de 31 ianuarie 

2022 inclusiv, respectiv în termen de 90 de zile de la comunicarea deciziei de 

impunere dacă termenul de 90 de zile se împlineşte după 31 ianuarie 2022 inclusiv. 

În ambele situaţii reglementate, accesoriile stinse atât înainte, cât şi după data 

intrării în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă, se restituie potrivit Codului de 

procedură fiscală", se precizează în document. 

 

Ministerul Finanţelor invită la dialog toate instituţiile şi părţile interesate care vor 

beneficia de această ordonanţă, urmând ca, la începutul lunii iunie, propunerea 

finală să reflecte consensul atins în urma dezbaterilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ordinul privind testarea pentru coronavirus în farmacii a fost publicat în 

Monitorul Oficial. Vor fi folosite teste rapide antigen, iar rezultatul va fi 

raportat către DSP. 

”Farmaciile vor utiliza exclusiv teste antigenice rapide pentru diagnosticarea 

infecției cu SARS-CoV-2 din nazofaringe. Acestea pot prelua teste antigenice 

rapide de la Ministerul Sănătății, cu titlu gratuit, prin DSP, în limita stocului 

disponibil. Testarea se realizează prioritar cu testele primite de la Ministerul 

Sănătății, care nu pot face obiectul comercializării”, arată Ministerul Sănătății 

într-un comunicat de presă. Rezultatele testelor vor fi comunicate și către Direcția 

de Sănătate Publică.  
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În același comunicat de presă, ministerul a mai elaborat și un set de reguli pentru 

organizarea zonei de testare în farmacii, care poate fi în interiorul clădirii sau în 

corturi, lângă unitate. De asemenea, circuitul de acces pentru persoanele care se 

testează va fi diferit de cel al clienților. 

Unitatea va avea nevoie de un aviz temporar de la DSP; personalul de testare va fi 

instruit de Colegiul Farmaciștilor și de Ordinul Asistenților Medicali, în baza unui 

protocol care urmează să fie avizat de minister. 

”Prin aceste reglementări, persoanele care au suspiciuni sau simptome vor putea 

să-și facă testul rapid într-un mod accesibil și sigur”, a declarat ministrul 

Sănătății, Ioana Mihăilă. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ministerul Culturii: Evenimente-pilot cu public la Bucureşti şi Cluj; 

condiţiile de participare vor fi aprobate de CNSU 

Ministerul Culturii va derula, în perioada 14-16 mai, patru evenimente-pilot care 

presupun spectacole cu public atât în interior, cât şi în exterior, condiţiile de 

participare urmând a fi aprobate de către Comitetul Naţional pentru Situaţii de 

Urgenţă (CNSU), în baza propunerilor Ministerului Culturii avizate de Ministerul 

Sănătăţii. 

 

Potrivit unui comunicat al Ministerului Culturii, acestea vor avea loc în interior la 

Opera Naţională Bucureşti (ONB), la Teatrul Naţional Bucureşti şi la Opera 

Naţională Română Cluj-Napoca iar în exterior, la ONB, după următorul calendar: 

 

* 14 mai, intervalul 19,00-21,00, "Libera Musica", eveniment organizat în interior, 

număr participanţi: aproximativ 700; organizator: Opera Naţională Bucureşti; 

 

* 15 mai, intervalul 19,00-21,00, "Dineu cu proşti" de Francis Veber, eveniment 

organizat în interior, număr participanţi: aproximativ 800; organizator: Teatrul 

Naţional Bucureşti; 
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* 15 mai, intervalul 19,00-21,00, "Faust" de Charles Gounod, eveniment organizat 

în interior, număr participanţi: aproximativ 800; organizator: Opera Naţională 

Română Cluj-Napoca; 

 

* 16 mai, intervalul 19,00-21,00, "Libera Musica", eveniment organizat în exterior, 

număr participanţi: aproximativ 1.000; organizator: Opera Naţională Bucureşti. 

 

Propunerea Ministerului Culturii este ca la evenimentele-pilot organizate în interior 

să se permită exclusiv accesul persoanelor care au fost imunizate în urma 

vaccinării. 

 

Evenimentul-pilot organizat în exterior va permite participarea persoanelor 

vaccinate, a celor care se află în perioada cuprinsă între a 15-a zi şi a 90-a zi 

ulterioară confirmării infectării cu SARS-CoV-2 sau care prezintă rezultatul unui 

test RT-PCR nu mai vechi de 72 de ore sau rezultatul certificat al unui test antigen 

rapid nu mai vechi de 24 de ore. 

 

Accesul la evenimente se face pe baza cărţii de identitate iar verificarea 

informaţiilor se va realiza prin intermediul aplicaţiei puse la dispoziţie de Serviciul 

de Telecomunicaţii Speciale. 

 

"Sunt încântat de faptul că cele trei instituţii de spectacole din subordinea 

Ministerului Culturii au răspuns invitaţiei noastre de a organiza aceste evenimente-

pilot, care vor fi un punct de plecare pentru stabilirea normelor de redeschidere a 

activităţii cu publicul în sectoarele cultural-creative. A fost un drum anevoios, dar 

iată că facem primul pas spre revenirea la normalitatea aşa cum o ştiam înainte de 

pandemie. Participanţii trebuie să ştie însă că vor fi monitorizaţi timp de 14 zile 

pentru a vedea dacă se va înregistra vreun caz de îmbolnăvire sau ne vom bucura 

de o incidenţă zero, aşa cum s-a întâmplat şi în alte programe-pilot desfăşurate în 

alte ţări. Totodată, doresc să mulţumesc tuturor partenerilor de dialog şi 

instituţionali care sunt alături de noi pentru a putea implementa eficient cele patru 

evenimente programate'', a declarat ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, citat în 

comunicat. 
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Propunerile de evenimente-pilot, coordonate de Ministerul Culturii împreună cu 

instituţiile din subordine, beneficiază de sprijinul Ministerului Sănătăţii, al 

Direcţiilor de Sănătate Publică Bucureşti şi Cluj, al Institutului Naţional de 

Sănătate Publică, al Serviciului de Telecomunicaţii Speciale şi al Instituţiei 

Prefectului din Bucureşti şi Cluj. Un rol important în dezvoltarea evenimentelor-

pilot l-au avut conf. univ. dr. Victor Costache şi coordonatorul ştiinţific al 

evenimentelor, prof. dr. Cristian Oancea. 

 

Biletele vor putea fi achiziţionate începând de marţi, de pe platformele online ale 

celor trei instituţii. Persoanele doritoare trebuie să aibă în vedere că există 

obligativitatea completării tuturor câmpurilor special create pe platformele de 

ticketing în vederea monitorizării ulterioare. 

 

Luni a fost aprobată, în şedinţa de guvern, Hotărârea privind prelungirea stării de 

alertă care asigură cadrul legal pentru desfăşurarea evenimentelor test/pilot din 

domeniul cultural, menţionează Ministerul Culturii.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiect USR PLUS: Numirea membrilor consiliului de administrație pentru 

spitalele publice din țară, pe baze meritocratice 

Deputatul USR PLUS Cristian Seidler a depus, astăzi, un proiect de lege prin care 

propune ca numirea membrilor consiliului de administrație pentru spitalele publice 

din România să se realizeze pe baze meritocratice. Proiectul modifică și 

completează Legea nr. 95 din 14 aprilie 2006 privind reforma în domeniul 

sănătății. 

Concret, membrii consiliului de administrație pentru spitalele publice vor trebui să 

îndeplinească următoarele cerințe: 

 a) să fie absolvenți de studii superioare finalizate cu licență și 

 b) să dețină la data numirii cel puțin 5 ani de experiență profesională și/sau 

de management în domeniul medical, farmacie, sănătate publică, juridic sau 

economic, sau 
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 c) să dețină la data numirii cel puțin 5 ani de experiență în reprezentarea 

pacienților în calitate de membru al structurii de conducere a unei asociații 

sau fundații de profil. 

„A doua condiție poate fi îndeplinită alternativ prin deținerea unei experiențe de 5 

ani de activitate în cadrul structurii de conducere a unei asociații sau fundații de 

reprezentare sau de apărare a drepturilor pacienților. Durata de minimum cinci ani 

este aproximativ echivalentă cu 10.000 de ore de muncă în domeniu, barem pe care 

literatura de specialitate în domeniul resurselor umane îl consideră necesar pe bază 

de experiență, pentru a atinge nivelul de expert într-un domeniu profesional”, se 

precizează în expunerea de motive. 

În plus, proiectul prevede că nu vor putea fi numiți membri ai consiliului de 

administrație pentru spitalele publice cetățenii condamnați definitiv la pedepse 

privative de libertate pentru infracțiuni săvârșite cu intenție, până la intervenirea 

unei situații care înlătură consecințele condamnării. 

„Am considerat necesară completarea legii cu Alin.15, care preia formularea 

inițiativei legislative cetățenești de modificare a Constituției României, cunoscută 

în spațiul public sub formula "fără penali în funcții publice", la nivelul consiliilor 

de administrație ale spitalelor publice”, precizează deputatul Cristian Seidler. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Certificatul european de vaccinare a intrat în etapa testelor tehnice 

Certificatul sanitar european a intrat luni într-o fază de teste care ar trebui să-i 

permită să fie operaţional din punct de vedere tehnic în luna iunie, înaintea 

începerii sezonului estival, a anunţat luni Comisia Europeană, citată de AFP. 

Etapa testelor tehnice pentru certificatul de vaccinare / FOTO: Shutterstock 

Franţa şi Malta sunt primele două ţări care testează interoperabilitatea acestui 

sistem. 

Este vorba despre capacitatea statelor membre de a se conecta la ''pasarela'' 

europeană creată. 
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Această etapă pilot, care se va desfăşura timp de două săptămâni, priveşte în total 

18 state din UE plus Islanda, a declarat un purtător de cuvânt al Comisiei 

Europene, Johannes Bahrke. 

Nu implică folosirea datelor reale şi nici participarea cetăţenilor. 

Dar, începând cu 1 iunie, statele membre vor putea începe să folosească acest 

sistem în condiţii reale dacă sunt pregătite, a precizat purtătorul de cuvânt. 

Acest certificat sanitar, denumit ''certificat verde digital'' european, are rolul de a 

oferi un cadru armonizat care să faciliteze libera circulaţie în interiorul UE în vara 

aceasta. El va cuprinde un cod QR care să arate că titularul său a fost vaccinat 

împotriva COVID-19, că fost testat negativ în urma unei probe PCR recente sau că 

este imunizat în urma unei infectări de care s-a vindecat. 

Certificatul (în format fizic sau digital) va fi prevăzut şi cu o semnătură electronică 

pentru atestarea autenticităţii. 

La controlul efectuat de o autoritate competentă, cum ar fi poliţia de frontieră, 

codul QR este scanat şi este verificată semnătura electronică. 

Sistemul este dezvoltat de companiile germane T-Systems şi SAP. 

Statele membre pot folosi pe plan intern aplicaţii distincte dacă doresc acest lucru, 

unele având deja în dezvoltare astfel de aplicaţii. 

În paralel cu pregătirile tehnice, regulamentul privind ''certificatul verde digital'' 

european încă face obiectul negocierilor între Parlamentul European şi Consiliul 

UE, ce reuneşte reprezentanţii statelor membre. 

Unul dintre subiectele de divergenţă este legat de solicitarea Parlamentului 

European privind plafonarea preţurilor testelor sau suportarea costurilor acestora 

de către statele membre. 

Eurodeputaţii mai cer ca guvernele să nu poată impune restricţii suplimentare 

deţinătorilor certificatului, cum ar fi carantina. Însă statele membre doresc să-şi 

rezerve această posibilitate. 
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O nouă sesiune de negocieri va avea loc marţi. Eventualul compromis va trebui 

apoi aprobat de Consiliul UE şi votat de Parlamentul European. Comisia 

Europeană speră ca regulamentul să fie gata până la sfârşitul lunii iunie. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Coronavirus: SUA a aprobat vaccinul Pfizer/BioNTech pentru adolescenţii 

începând cu vârsta de 12 ani 

Autorizarea vaccinului împotriva COVID-19 produs de Pfizer/BioNTech a fost 

extinsă la adolescenţii cu vârste cuprinse între 12 şi 15 ani în Statele Unite, a 

anunţat luni Agenţia americană pentru Medicamente (FDA), notează AFP și 

Agerpres. Acesta este "un pas important în lupta împotriva pandemiei de COVID-

19", a declarat Janet Woodcock, şeful interimar al FDA, într-un comunicat. 

"Acţiunea noastră de astăzi permite protejarea unei populaţii mai tinere împotriva 

COVID-19", a adăugat ea. 

 

Vaccinul era autorizat până acum în urgenţă pentru persoanele cu vârsta de 16 ani 

şi peste. Pe viitor, poate fi administrat mai multor milioane de adolescenţi, în două 

injecţii care conţin aceeaşi concentraţie ca vaccinul pentru adulţi. 

 

"Părinţii şi tutorii pot fi siguri că Agenţia a efectuat o analiză riguroasă şi detaliată 

a tuturor datelor disponibile", a declarat Janet Woodcock. 

 

Canada a devenit miercuri prima ţară care a autorizat remediul pentru această 

grupă de vârstă. De asemenea, Agenţia Europeană pentru Medicamente (EMA) 

studiază în prezent extinderea vaccinului Pfizer pentru adolescenţi. 

 

Săptămâna trecută, preşedintele Joe Biden a subliniat rolul crucial al vaccinării 

tinerilor pentru continuarea campaniei de imunizare din SUA. După anunţul 

autorizării de către FDA, "vom fi gata să acţionăm imediat", a declarat el. 

 

Circa 20.000 de farmacii vor fi astfel în măsură să poată vaccina adolescenţii în 

zilele următoare, iar doze vor fi trimise ulterior pediatrilor, a precizat liderul de la 

Casa Albă. 

https://www.agerpres.ro/mondorama/2021/05/10/coronavirus-certificatul-european-de-vaccinare-a-intrat-in-etapa-testelor-tehnice--710814
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În prezent sunt autorizate alte două vaccinuri în Statele Unite, cele de la Moderna 

şi Johnson & Johnson, ambele cu începere de la 18 ani. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Energia ajunge la maximul lunii după ce în aprilie preţul spot a crescut de 

2,5 ori. Furnizorii încep să notifice creşterea facturilor către clienţi. Pe vârful 

de consum de ieri, în jurul orei 9 dimineaţa, România aducea de la vecinii săi 

peste 20% din necesarul de consum 

Pe vârful de consum de ieri, în jurul orei 9 dimineaţa, România aducea de la vecinii 

săi peste 20% din necesarul de consum. Din peste 17.650 de MW instalaţi în 

unităţi de producţie a energiei, doar 5.500 MW funcţionau. Restul fie erau oprite 

din diferite motive tehnice, fie ar fi generat energie mai scumpă decât cea 

importată. Preţul este în corzi. 

Potrivit datelor de pe Bursa de energie OPCOM, azi media de preţ spot este de 356 

lei/MWh (72,6 euro/MWh), cel mai mare nivel mediu atins de la începutul acestei 

luni, dublu faţă de cel de duminică de exemplu, zi cu un consum mai redus însă. 

Escladarea preţului la energie s-a accentuat după oprirea planificată a Unităţii 2 a 

centralei nucleare de la Cernavodă, dar urmăreşte o tendinţă de scumpire vizibilă 

încă de la începutul anului. Astfel, tot datele din rapoartele lunare ale OPCOM ara-

tă că media preţului spot a lunii aprilie, cea mai mare platformă de tranziţionare de 

energie, a fost de 63 de euro pe MWh faţă de un nivel de 26 de euro în aprilie anul 

trecut. 

Printre factorii care au generat această scumpire se numără evoluţia preţului 

certificatelor de emisii de CO2, dar şi accentuarea profilului de importator net de 

energie al României, pe fondul unei uşoare redresări a consumului. 

„Am fost notificaţi de furnizorul de energie că vom avea de suportat o creştere a 

facturii de energie de 20%“, spune Ovidiu Bucătaru, CFO, Grup Şerban Holding. 
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Grupul are peste 13.000 de hectare cultivate cu cereale şi oleaginoase, 400 de 

hectare dedicate legumiculturii, trei ferme de creştere a puilor şi cinci băcănii. 

 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ramona Săseanu, de la TVR Craiova, propusă de PNL ca director interimar 

la TVR 

PNL a validat propunerea președintelui Ludovic Orban pentru conducerea 

interimară a TVR. Jurnalista Ramona Săseanu lucrează, în prezent, la TVR 

Craiova și va prelua șefia interimară a Televiziunii Publice după demiterea Doinei 

Gradea. 

Ramona Săseanu a intrat în presă în 1995, la un post de radio din Craiova. Trei ani 

mai târziu s-a mutat la Bucureşti unde a lucrat pentru o televiziune privată ca 

reporter, şi ulterior, a fost corespondent de ştiri pentru zona Olteniei. 

Din 2001 este jurnalistă la TVR Craiova unde realizează o emisiune de sănătate. 

Plenul reunit care va fi convocat de birourile permanente urmează să dea votul 

final asupra rapoartelor de activitate ale TVR și Radioului public, respinse de 

comisiile de cultură. Apoi, plenul urmează să valideze conducerile interimare ale 

celor două instituții publice. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Bursa de Valori Bucureşti organizează prima ediţie a dezbaterilor ''Vocea 

pieţei'' 

Bursa de Valori Bucureşti organizează marţi prima ediţie a dezbaterilor "Vocea 

pieţei", alături de patru investitori de retail activi pe piaţa de capital locală: Carmen 

Bobu, Ioana Rusu, Mircea Iliescu şi Ovidiu Susan. 

 

Reprezentanţii BVB şi investitorii individuali vor discuta despre proiectele actuale 

şi viitoare ale Bursei. BVB îşi propune ca prin aceste dezbateri să creeze contextul 

necesar pentru identificarea de idei pentru îmbunătăţirea vizibilităţii emitenţilor şi 

creşterea segmentului de retail şi, implicit, să deschidă un nou canal de comunicare 

cu investitorii individuali, care sunt unii dintre cei mai importanţi participanţi din 

piaţa de capital. 

 

La dezbatere va participa Adrian Tănase, director general, Bursa de Valori 

Bucureşti. De asemenea, va avea loc prezentarea platformei BVB Research Hub, 

de Remus Dănilă, IR&PR Officer, Bursa de Valori Bucureşti, precum şi a analizei 

fundamentale - privire din interior şi recomandări, de Irina Răilean, Head of 

Research, BT Capital.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sala de plen a Senatului României se va numi 'Regele Mihai I' 

Sala de plen a Senatului va purta numele "Regele Mihai I". Anunțul a fost făcut 

luni, de Ziua Regalităţii, de vicepreşedintele Senatului, Alina Gorghiu. 

Alina Gorghiu, vicepreședinte al Senatului: Anul acesta marcăm un moment 

special în istoria ţării noastre, pentru că în luna octombrie se vor împlini 100 de ani 

de la naşterea Regelui Mihai al României. În acest context, alături de colegii mei 

din grupul senatorilor PNL am propus ca începând de astăzi, 10 Mai 2021, zi 

tradiţională de sărbătoare pentru regalitate, sala de plen a Senatului, o cameră cu o 

îndelungată istorie şi care a reprezentat mereu un pilon de încredere al democraţiei 

şi parlamentarismului, să poarte numele 'Regele Mihai I al României'.  
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Regele Mihai este un simbol al luptei poporului nostru pentru revenirea la 

democraţie, pentru o Constituţie care să garanteze drepturile şi libertăţile fiecăruia, 

egalitatea în faţa legii, pentru o viaţă normală în rândul popoarelor libere şi unite 

ale Europei şi, evident, un excelent model, prin discursul plin de decenţă şi de 

diplomaţie, pentru cei care trebuie să pledeze cauza României oricând şi oriunde. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Swift Response 2021. Exercițiu NATO de anvergură în Buzău cu militari 

români, americani, polonezi, germani și olandezi 

Mii de paraşutişti, avioane de vânătoare, transportoare blindate şi lansatoare de 

rachete. Toate au fost desfăşurate la Baza Aeriană Boboc din judeţul Buzău, în 

cadrul unui amplu exerciţiu NATO la care au luat parte militari din Statele Unite, 

Polonia, Germania, Olanda şi România. 

Exercițiul militar Swift Response 2021 are în centru scenariul în care Baza Aeriană 

Boboc este cucerită de o forță inamică. 

Pentru a recupera obiectivul strategic, forțele aliate au executat pentru început un 

raid aerian. 

Următoarea fază a inclus un desant aerian masiv. 

Un rol important în exercițiu l-a avut Brigada 6 aeropurtata poloneză din care face 

parte și o subunitate de elită românească a Batalionului 495 Parașutiști. 

Programul de instruire testează capacitatea de reacție rapidă a trupelor. 

Exercițiul militar va continua și pe timpul nopții cu un desant aerian nocturn. 

Exercițiul planificat și organizat de Divizia 82 Aeropurtata a SUA face parte din 

programul de antrenament al Alianței denumit Defender Europe 21. 

Pregătirea militarilor din forțele NATO are rolul de a stabili tactici și proceduri 

comune de luptă care vor asigura un răspuns rapid pe timp de criză. 

Exercițiul de acum este doar o etapă dintr-un amplu program de pregătire care se 

desfășoară în România timp de două luni. 

https://www.agerpres.ro/mondorama/2021/05/10/coronavirus-certificatul-european-de-vaccinare-a-intrat-in-etapa-testelor-tehnice--710814
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30 de mii de militari din 26 de țări NATO se antrenează simultan în 30 de 

poligoane din Europa. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Iohannis: Am discutat cu preşedintele Poloniei despre aprofundarea 

Parteneriatului strategic. Sedinţă a guvernelor în a doua parte a anului. 

Andrzej Duda: Aş dori să se îmbunătăţească colaborarea militară 

Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că a discutat cu omologul său polonez 

despre aprofundarea şi extinderea Parteneriatului strategic româno-polonez, 

anunţând că în a doua parte a anului va avea loc o nouă şedinţă comună a 

guvernelor celor două ţări la care va fi agreat un nou plan de acţiune al 

Parteneriatului pentru perioada 2021-2025. 

În întrevederea pe care tocmai am încheiat-o, desfăşurată într-o atmosferă foarte 

deschisă de prietenie, am discutat despre extinderea şi aprofundarea 

Parteneriatului strategic româno-polon instituit în octombrie 2009 şi reînnoit în 

2015. M-am bucurat să constat că acest parteneriat strategic a încurajat o 

dezvoltare susţinută a relaţiilor noastre bilaterale în ultimii ani. Organizarea în a 

doua parte a acestui an a unei noi şedinţe comune a guvernelor României şi 

Poloniei la care va fi agreat un nou plan de acţiune al Parteneriatului Strategic 

pentru perioada 2021-2025 demonstrează încă o dată nivelul excelent al 

dialogului româno-polonez, a spus şeful statului, în conferinţa de presă comună cu 

preşedintele Poloniei, Andrzej Duda. 

Preşedintele Poloniei, la Bucureşti: Aş dori să se îmbunătăţească colaborarea 

militară, modernizarea forţelor armate 

Preşedintele Poloniei, Andrzej Duda, a afirmat luni, la Bucureşti, că îşi doreşte 

îmbunătăţirea colaborării militare dintre România şi Polonia, referindu-se la 

modernizarea forţelor armate ale celor două ţări. 
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"Avem prezenţă americană în ţările noastre, avem armate aliate pe teritoriile 

noastre, care ne garantează securitatea şi putem astfel să realizăm modernizarea 

şi dezvoltarea propriilor forţe armate, conştienţi fiind că securitatea cetăţenilor 

noştri, atât în Polonia cât şi în România şi în celelalte ţări din această regiune, 

este asigurată suplimentar şi de prezenţa aliată, mai ales în aceste vremuri 

dificile", a spus Andrzej Duda, în cadrul unei conferinţe de presă comune, la 

Bucureşti, cu preşedintele Klaus Iohannis, potrivit traducerii oficiale, citate 

de Agerpres. 

El a apreciat că acest demers are "premise bune". 

"Aş dori să se îmbunătăţească colaborarea militară, dacă e să ne gândim la 

modernizarea forţelor noastre armate. Există premise bune pentru aceasta, din 

partea polonă, ne vom strădui ca aceste procese să fie bine realizate", a arătat 

preşedintele polonez. 

Totodată, Andrzej Duda a apreciat implicarea omologului său român în Iniţiativa 

celor Trei Mări. "Vreau să subliniez meritele domnului preşedinte, implicarea 

dumnealui, pentru că datorită acestei implicări a domnului preşedinte am reuşit să 

creăm fondul Celor Trei Mări", a arătat el. 

Totodată, Andrzej Duda a vorbit şi de importanţa investiţiilor în infrastructură şi a 

arătat că în acest domeniu există, în cele două ţări, "moştenire negativă". 

 

"Aţi amintit de Via Carpatia. Aici sunt două aspecte foarte importante - pe de o 

parte aspectul infrastructural, care ne va ajuta în viaţa de zi cu zi, va ajuta 

economia, oamenii, turismul (...), pe de altă parte vor ajuta şi la întărirea 

securităţii noastre, pentru că va face posibilă relocarea forţelor armate, nu doar 

pe calea aerului, cât şi pe cale terestră. Este evident că această dezvoltare este 

foarte importantă. Avem aici rămâneri în urmă de câteva decenii, am primit 

această moştenire negativă, în urma regimurilor anterioare, dar cred cu tărie că 

vom reuşi să recuperăm aceste întârzieri", a mai spus preşedintele polonez. 

Preşedintele Poloniei: Trebuie să fim pregătiţi să apărăm Belarus, în cazul în care 

va fi nevoie de apărarea acestei independenţe 

https://www.agerpres.ro/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 11 mai 2021 37 

 

Ţările NATO trebuie să fie pregătite să apere Belarus, "în cazul în care va fi nevoie 

de apărarea acestei independenţe", a afirmat, luni, preşedintelui Poloniei, Andrzej 

Duda, în cadrul  conferinţei de presă comune, la Bucureşti, cu preşedintele Klaus 

Iohannis. 

"Este problema din Belarus, care îi atinge şi pe cetăţenii belaruşi care sunt de 

origini poloneze. Avem cazuri de arestări acolo ale liderilor minorităţii poloneze. 

Situaţia este foarte dificilă, dar avem nesiguranţa în ceea ce priveşte viitorul 

Belarus, cât şi al celor care locuiesc în această ţară. Ne-am dori foarte mult ca 

această ţară să meargă către democraţie, ne-am dori foarte mult ca această ţară 

să devină o ţară pe deplin suverană, ne-am dori ca aceste ambiţii şi aspiraţii ale 

poporului Belarusului şi ale tuturor cetăţenilor şi locuitorilor săi să se 

realizeze", a spus şeful statului polonez, potrivit traducerii oficiale. 

Din delegaţia şefului statului au făcut parte ministrul Afacerilor Externe, Bogdan 

Aurescu, ministrul Apărării, Nicolae Ciucă, consilierii prezidenţiali Ion Oprişor, 

Leonard Orban, Diana Loreta Păun, Daniela Bârsan. 

Cei doi preşedinţi au avut convorbiri tete-a-tete şi oficiale şi au susţinut o 

conferinţă de presă comună. Klaus Iohannis şi Andrzej Duda găzduiesc, luni după-

amiaza, Summitul Formatului B9, la care va participa prin videoconferinţă şi 

preşedintele SUA, Joe Biden. V 

Vizita preşedintelui polonez are loc în contextul aniversării a 100 de ani de la 

încheierea Convenţiei de Alianţă Defensivă între Regatul României şi Republica 

Polonă, semnată la 3 martie 1921, moment simbolic al relaţiei bilaterale. Discuțiile 

s-au concentrat pe modalităţile de dezvoltare şi aprofundare a Parteneriatului 

Strategic bilateral, urmând să se examineze, în acest scop, cooperarea în plan 

securitar, în cel regional, precum şi în plan internaţional. 

În programul de luni al vizitei preşedintelui Andrzej Duda la Bucureşti sunt 

prevăzute convorbiri oficiale cu preşedinţii Senatului şi Camerei Deputaţilor, Anca 

Dragu, respectiv, Ludovic Orban, precum şi un dejun de lucru cu premierul Florin 

Cîţu.  
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Marţi, 11 mai, cei doi şefi de stat vor participa la Ziua distinşilor vizitatori a 

exerciţiului militar "Justice Sword 21", care se desfăşoară la Poligonul Smârdan şi 

la care Polonia participă cu forţele şi mijloacele tehnice desfăşurate în ţara noastră 

în cadrul Prezenţei Adaptate de pe Flancul Estic aliat, din structurile Brigăzii 

multinaţionale NATO de la Craiova. 

Exerciţiul are ca obiectiv verificarea capacităţii structurilor participante de a 

executa acţiunile şi măsurile stabilite prin documentele de planificare şi modul de 

realizare a sprijinului acordat de România pentru forţele şi echipamentele militare 

care tranzitează teritoriul naţional. 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Declaraţia comună a șefilor de stat la Summitul B9: Acţiunile agresive ale 

Rusiei amenință securitatea euro-atlantică 

La finalul reuniunii, preşedinţii Bulgariei, Republicii Cehe, Estoniei, Letoniei, 

Lituaniei, Poloniei, României, Republicii Slovace şi Ungariei au adoptat o 

declarație comună.  

Declaraţia comună a șefilor de stat din Formatul București 9 (B9) 

Preşedintele Klaus Iohannis a găzduit, luni, împreună cu omologul său polonez, 

Andrzej Duda, Summitul Formatului Bucureşti (B9). Agenda reuniunii la nivel 

înalt a vizat pregătirea Summitului NATO care va fi organizat la Bruxelles, pe 14 

iunie, cu accent special pe consolidarea relaţiei transatlantice, a posturii aliate de 

descurajare şi apărare pe Flancul Estic, precum şi pe procesul de reflecţie NATO 

2030. 

Reuniunea a avut loc inclusiv în contextul recentelor evoluţii îngrijorătoare de 

securitate din regiunea Mării Negre. 

Dialogul şi cooperarea cu partenerii din Vecinătatea Estică, sprijinul pentru 

consolidarea capacităţilor acestora de apărare, precum şi sporirea rezilienţei 

NATO, a aliaţilor şi partenerilor în faţa provocărilor actuale de securitate, au fost, 

de asemenea, abordate de participanţii la reuniunea de vârf. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/declaratia-comuna-a-sefilor-de-stat-la-summitul-b9-1524181#highlight-1524181-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/klaus-iohannis-la-summitul-de-la-bucuresti-prezenta-presedintelui-sua-joe-biden-transmite-un-puternic-semnal-de-solidaritate-1523861
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Formatul Bucureşti (B9) este o iniţiativă lansată de preşedintele României, Klaus 

Iohannis, şi de preşedintele Republicii Polone, Andrzej Duda, la care participă 

statele membre NATO situate pe Flancul Estic al Alianţei: Bulgaria, Cehia, 

Estonia, Letonia, Lituania, Polonia, România, Slovacia şi Ungaria. 

La Summitul B9 au mai participat în format de videoconferință președintele SUA 

Joe Biden și Jens Stoltenberg, secretarul general al NATO. 

La finalul reuniunii, preşedinţii Bulgariei, Republicii Cehe, Estoniei, Letoniei, 

Lituaniei, Poloniei, României, Republicii Slovace şi Ungariei au adoptat o 

declarație comună pe care o redăm integral mai jos. 

Declaraţia comună a șefilor de stat din Formatul București 9 (B9) 

(Bucureşti, 10 mai 2021) 

„Noi, Preşedinţii Bulgariei, Republicii Cehe, Estoniei, Letoniei, Lituaniei, 

Poloniei, României, Republicii Slovace şi Ungariei, ne-am reunit astăzi, în format 

virtual, în cadrul platformei pentru consultare şi dialog Bucureşti 9. Salutăm 

călduros participarea Preşedintelui Statelor Unite ale Americii, Joseph Biden, şi a 

Secretarului General al NATO, Jens Stoltenberg la această reuniune. 

Am discutat evoluțiile de securitate din spaţiul euro-atlantic, inclusiv din 

vecinătatea noastră. A fost o oportunitate excelentă de a reitera, în pregătirea 

apropiatului Summit NATO, angajamentul nostru pentru ca Alianţă noastră 

puternică să devină şi mai puternică. Pe fondul creșterii provocărilor şi 

ameninţărilor, NATO rămâne piatra de temelie a stabilităţii şi securităţii euro-

atlantice. Ne-am împărtăşit opiniile privind evoluţia NATO până în 2030 şi 

dincolo de acest termen. 

Reafirmăm hotărârea noastră consecventă de a menţine o legătură transatlantică 

puternică şi durabilă, bazată pe unitate şi solidaritate aliate, o legătură care 

rămâne fundamentul apărării noastre colective, aşa cum este consacrat în 

Articolul 5 al Tratatului de la Washington. Rolul Statelor Unite ale Americii 

pentru securitatea Europei este indispensabil. Noi, ca aliaţi NATO, împărtăşind 

aceleaşi valori şi principii democratice, vom continua să lucrăm împreună în 

beneficiul securităţii euro-atlantice şi al cetăţenilor noştri.  
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Suntem pregătiţi să asigurăm o împărțire echitabilă a responsabilităţilor, în deplin 

acord cu sarcinile asumate în Angajamentul privind Cheltuielile pentru Apărare. 

Apropiatul Summit NATO va pava drumul spre un nou capitol în relaţia 

transatlantică. 

NATO se confruntă cu ameninţări şi provocări distincte din toate direcţiile 

strategice. Acţiunile agresive ale Rusiei şi creşterea prezenţei sale militare în 

vecinătatea imediată a NATO, inclusiv recenta escaladare din Marea Neagră, la 

graniţele Ucrainei şi în Crimeea anexată ilegal, precum şi activităţile agresive 

hibride derulate de aceasta, continuă să ameninţe securitatea euro-atlantică şi să 

conteste ordinea internaţională bazată pe reguli. 

Condamnăm actele de sabotaj ale Rusiei pe teritoriul Alianţei, aşa cum au 

demonstrat exploziile din 2014 de la depozitul de muniţie de la Vrbětice, din 

Republica Cehă, care constituie o violare gravă a dreptului internaţional. În plus, 

ne exprimăm îngrijorarea faţă de informațiile privind un tipar comportamental 

similar pe teritoriul Bulgariei, așa cum arată anunţul referitor la investigaţia în 

curs de la Sofia. Suntem pe deplin solidari cu aliaţii noştri, Republica Cehă şi 

Republica Bulgaria. 

Terorismul rămâne o ameninţare pentru noi toţi. Războiul hibrid, dezinformarea şi 

minciuna au ca scop semănarea neîncrederii în societăţile noastre, cu obiectivul 

final de a șubrezi fundamentul democraţiilor noastre şi de a ne submina unitatea. 

Instabilitatea de dincolo de frontierele noastre contribuie, de asemenea, la 

migraţia ilegală. Rămânem vigilenţi, în cadrul Alianţei, astfel încât să ne asigurăm 

ca Afganistanul să nu redevină un adăpost pentru terorişti. 

Din 2014, NATO a făcut paşi decisivi în direcţia unui proces semnificativ de 

adaptare la o nouă realitate geopolitică, concentrându-se pe misiunea sa esenţială 

de apărare colectivă. Acești pași au fost consolidați suplimentar, în special prin 

deciziile Summiturilor de la Varşovia din 2016 şi de la Bruxelles din 2018, care 

prevedeau prezenţa înaintată a NATO de la Marea Baltică la Marea Neagră şi 

Iniţiativa NATO privind creşterea gradului de operativitate şi răspuns (NATO 

Readiness Initiative), care sunt expresia solidarităţii şi unităţii aliate.  
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În acest context, apreciem constituirea brigăzilor NATO Readiness Initiative 

conduse de Polonia şi România şi propunerea Bulgariei de a găzdui Prezenţa de 

Coordonare Maritimă Regională a NATO pentru Marea Neagră. 

În contextul în care aceste măsuri rămân în vigoare şi trebuie implementate 

integral, ca răspuns la agravarea situaţiei de securitate, vom continua să ne 

adaptăm şi să ne consolidăm pe mai departe capacitatea de descurajare şi 

apărare. Continuând asigurarea posturii de apărare şi descurajare, NATO 

rămâne, în acelaşi timp, deschis către un dialog regulat, cu o agendă bine 

articulată şi substanţială, şi către o relaţie constructivă cu Rusia atunci când 

acţiunile Rusiei vor permite acest lucru. 

Apreciem leadership-ul Secretarului General al NATO privind procesul NATO 

2030, propunând modalităţi de răspuns la provocări de securitate complexe, 

printr-o abordare de tip 360 grade, stabilind astfel o direcţie clară pentru viitorul 

Alianţei, inclusiv prin lansarea procesului de actualizare a Conceptului Strategic 

al NATO. 

Sprijinim şi aşteptăm decizii substanţiale şi ambiţioase la apropiatul Summit 

NATO. Susținem conceptele militare strategice adoptate recent pentru 

consolidarea descurajării şi apărării Alianţei noastre şi ne angajăm să le 

implementăm integral. În acest context, aliaţii ar trebui să se angajeze în vederea 

modernizării Structurii NATO de Forţe, componentă esenţială pentru construirea 

unei arhitecturi consolidate a NATO de descurajare şi apărare. 

Ascensiunea globală a Chinei are implicaţii pentru securitatea euro-atlantică şi 

trebuie să o abordăm împreună, ca Alianţă. 

Ameninţările în creștere la adresa securităţii şi societăţilor noastre, decurgând din 

exploatarea vulnerabilităţilor sistemice şi utilizarea în scop militar a noilor 

tehnologii, solicită eforturi în direcţia creşterii rezilienţei la nivel național şi aliat, 

aşa cum a fost evidenţiat inclusiv în contextul actualei pandemii de COVID-19. 

Trebuie să continuăm aceste demersuri şi salutăm toate iniţiativele dedicate 

acestora, cum ar fi Centrul Euro-Atlantic pentru Rezilienţă ce urmează a fi lansat 

de România, precum şi activitatea Centrelor de Excelenţă dedicate de la Riga, 

Tallinn şi Vilnius. 
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Reiterăm angajamentul nostru pentru politica NATO a Uşilor Deschise (Open 

Door policy), aşa cum este reflectată în Articolul 10 al Tratatului de la 

Washington. Decizia adoptată la Summitul NATO de la Bucureşti din 2008 rămâne 

valabilă. Uşa NATO ar trebui să rămână deschisă tuturor celor care pot şi doresc 

să se alăture comunităţii noastre. Încurajăm acei parteneri care aspiră să adere la 

Alianţă să continue implementarea reformelor necesare, inclusiv deciziile pentru 

pregătirea statutului de membru, cu luarea în considerare a valorilor democratice, 

respectului pentru statul de drept şi drepturile omului şi cu deplina respectare a 

angajamentelor şi obligaţiilor internaţionale. Vom continua să sprijinim eforturile 

lor în acest scop. 

Vom continua să lucrăm cu partenerii like-minded, în special din vecinătatea 

noastră, pentru a aprofunda dialogul, cooperarea practică şi asistenţa pentru 

creşterea rezilienţei acestora. Ne menţinem angajamentul pentru asigurarea 

securităţii şi stabilităţii Balcanilor de Vest. Reafirmăm, de asemenea, sprijinul 

ferm pentru independenţa, suveranitatea şi integritatea teritorială a Georgiei, 

Ucrainei şi Republicii Moldova, în cadrul frontierelor acestora recunoscute la 

nivel internaţional. În timp ce îşi vor urmări aspiraţiile europene şi euro-atlantice, 

aceste ţări vor continua să beneficieze de sprijinul nostru în eforturile lor de a 

creşte rezilienţa în faţa oricăror interferenţe externe. 

Cooperarea dintre NATO şi UE s-a dezvoltat considerabil şi este esenţială în faţa 

provocărilor de securitate comune. Ca aliaţi NATO şi state membre UE, susţinem 

parteneriatul strategic şi aprofundarea coordonării dintre NATO şi UE. În acest 

scop, vom urmări potenţialul combinat al celor două organizaţii, inclusiv creşterea 

rezilienţei euro-atlantice, combaterea ameninţărilor hibride, creşterii securităţii în 

domeniul cibernetic şi obţinerea unei sinergii sporite de acţiune. 

Vom continua eforturile dedicate unui NATO mai eficient şi mai puternic şi suntem 

gata să ne oferim contribuţia în beneficiul securităţii transatlantice. Ne menţinem 

angajamentul de a continua reuniunile în formatul Bucureşti 9, platformă de 

consultare şi dialog, ca modalitate de a promova abordări comune şi de a 

contribui la securitatea euro-atlantică.” 

 (Sursa: Digi 24) 
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 Comisia Europeană cere statelor UE „solidaritate” faţă de Italia și să preia 

migranţi / Peste 2.000 de migranţi au debarcat în Lampedusa în ultimele 24 de 

ore 

Statele UE trebuie să dea dovadă de ”solidaritate” faţă de Italia, unde în ultimele 

24 de ore peste 2.000 de migranţi au debarcat în insula Lampedusa, a declarat luni 

comisarul european pentru afaceri interne, Ylva Johansson. 

”Când vedem (…) un număr uriaş de oameni venind într-un timp foarte scurt este 

nevoie de solidaritate faţă de Italia şi le solicit celorlalte state membre să sprijine 

prin relocări”, a spus ea la o conferinţă de presă, potrivit agenţiei Reuters, citată de 

Agerpres. 

”Ştiu că este mai dificil în timp de pandemie, dar cred că este posibil de gestionat 

şi acum este momentul (…) pentru a arăta solidaritate faţă de Italia şi a ajuta în 

această situaţie”, a adăugat comisarul Ylva Johansson, vorbind alături de Înaltul 

comisar al ONU pentru refugiaţi, Filippo Grandi. 

Acesta din urmă a cerut de asemenea statelor UE să convină asupra unui sistem de 

relocare a migranţilor, adăugând că trebuie să înceteze respingerea acestora la 

graniţele blocului comunitar. El a menţionat că a căzut de acord cu Ylva Johansson 

asupra faptului că UE are nevoie de un mecanism care să echilibreze ”găzduirea 

corespunzătoare la sosire cu solidaritatea prin relocare”, precum şi un ”mecanism 

corect de returnare în ţările lor a celor care nu sunt recunoscuţi ca refugiaţi”. 

În ultimele 24 de ore, 2.218 migranţi au debarcat pe insula italiană Lampedusa, 

dintre care 635 noaptea trecută, a relatat luni agenţia ANSA, citată de DPA. 

Pe fondul condiţiilor meteo favorabile, în ultimele zile a crescut abrupt numărul 

migranţilor care pornesc dinspre nordul Africii, mai ales din Libia, către insulele 

Sicilia şi Lampedusa în bărci supraaglomerate. 

Potrivit Ministerului de Interne italian, peste 12.900 de migranţi au ajuns în Italia 

de la începutul acestui an, faţă de aproximativ 4.100 în aceeaşi perioadă a anului 

trecut. Mulţi dintre aceştia provin din Tunisia, Cote d’Ivoire sau Bangladesh. 
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Formaţiunile italiene de extremă-dreapta, inclusiv Liga fostului ministru de interne 

Matteo Salvini, au avertizat asupra ”miilor de migranţi ilegali” care sosesc în Italia, 

Salvini cerând duminică o reuniune de criză cu premierul Mario Draghi. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 


